
RUXANDRA BÃNDILÃ, LAFARGE ROMÂNIA:

„Piaþa autohtonã de ciment ar putea
rãmâne la nivelul anului trecut”

Reporter: Cum credeþi cã va fi
anul 2014 din punct de vedere al
vânzãrilor de ciment, având în ve-
dere evoluþia din primul semestru
ºi faptul cã avem alegeri preziden-
þiale în toamnã?

Ruxandra Bãndilã: Conform
previziunilor comunicate la nivelul
Grupului Lafarge în trimestrul 1,
piaþa cimentului din România poa-
te rãmâne la nivelul anului trecut,
cu o evoluþie de la -1% pânã la
+2% faþã de 2013.

Rezultatele din 2014 depind de
gradul de absorbþie al fondurilor
europene pentru proiecte mari de
infrastructurã, de numãrul de lu-
crãri care se executã efectiv în
acest an, dar ºi de evoluþia pieþei
rezidenþiale ºi a clãdirilor comer-
ciale, respectiv de finanþarea priva-
tã care este asiguratã de bãnci. Pe
termen lung, suntem optimiºti.
Gradul de urbanizare din România
(lucrãri de apã-canal, alte servicii
edilitare ºi utilitãþi pentru comuni-
t ãþ i ) of e r ã pr e m i se bu ne d e
creºtere, însã ritmul va fi, probabil,
destul de lent ºi în acest sector, ca
ºi în cel al infrastructurii.

Reporter: Autoritãþile susþin cã
fac progrese importante în ab-
sorbþia fondurilor europene. Se
vede acest lucru în piaþã ºi în
vânzãrile de ciment?

Ruxandra Bãndilã: Investiþiile în
infrastructurã au scãzut simþitor în
prima parte a anului (-25% în pri-
mele patru luni 2014 versus perioa-
da similarã din 2013, conform INS),
ceea ce afecteazã semnificativ piaþa
cimentului. Pe de
altã parte, este
adevãrat cã în tri-
mestrul al IV-lea
al anului 2013
gradul de absor-
bþie al fondurilor
pe POS Transport
se situa la 26,5%,
iar la finele tri-
mestrului I al anului curent acesta a
crescut la 33,9%. Dar efectele în
piaþa de ciment se vor face simþite

în câteva luni de zile, poate chiar
anul viitor.

În ceea ce priveºte contribuþia
noastrã la creºterea competitivitãþii
industriei româneºti, precizãm cã

din 2014 ºi pânã
la finele 2015 de-
rulãm, la Medgi-
dia, un proiect
co-finanþat prin
Fondul European
de Dezvoltare
Regionalã în ca-
drul “Polului Na-
þional de Compe-

titivitate în Promovarea Sistemelor
Moderne de Fabricaþie pentru
Implementarea Principiilor Econo-

miei Verzi”, în valoare totalã de
40.876.474,61 lei, din care valoarea
ajutorului nerambursabil reprezintã
15.712.423,78 lei (13.512.684,45 lei
provenind din FEDR ºi 2.199.739,33
lei din bugetul naþional).

Durata de realizare a investiþiei
este de 19 luni, timp în care se vor
crea noi locuri de muncã, proiectul
contribuind la creºterea competiti-
vitãþii economice a Regiunii de
Dezvoltare Sud-Est . Lafarge
România deruleazã acest proiect
împreunã cu firme locale ce au ca
scop managementul deºeurilor.
Dupã cum se ºtie, co-procesarea
deºeurilor în industria cimentului
este una din cele mai eficace mo-

dalitãþi de valorificare a acestora.
Temperatura de ardere în cuptorul
de ciment este superioarã tempe-
raturilor dintr-un simplu incinera-
tor, asigurând astfel distrugerea
completã a componenþilor organi-
ci, precum ºi înglobarea integralã a
cenuºilor în ciment, fãrã cã acestu-
ia sã i se modifice calitatea ºi pro-
prietãþile.

Reporter: Din ce zone a venit ce-
rerea de ciment în prima jumãtate
a anului?

Ruxandra Bãndilã: Aproximativ
jumãtate din vânzãrile noastre
sunt reprezentate de cimentul la
sac, acest segment înregistrând,
anul trecut, cea mai bunã evoluþie.
Acest fapt ne indicã o creºtere a
numãrului de proiecte mici (inclu-
siv renovãri), în special în mediul
rural. De asemenea, observãm cã
vânzãrile de vrac urmãresc judeþe-
le în care proiectele de infrastruc-
turã se aflã în curs de derulare. Mã
refer la centuri ocolitoare, drumuri
judeþene, reþele de apã, staþii de
epurare etc.

Reporter: Consultanþii imobiliari
susþin cã piaþa rezidenþialã dã sem-
ne de revenire în acest an ºi cã sunt
investitori care au demarat mai
multe ansambluri rezidenþiale în
Capitalã ºi în þarã. Cum comentaþi?

Ruxandra Bãndilã: Ca furnizori
de ciment, noi ne aflãm într-o altã
etapã a ciclului de viaþã al unei clã-
diri. De aceea putem spune cã nu
resimþim deocamdatã aceste sem-
ne de revenire care sunt mult mai
evidente în faza de achiziþionare a
terenurilor sau de obþinere de fi-
nanþãri pentru construcþie. Lucrãri-
le de construcþie efective nu aco-
perã capacitatea existentã la nive-
lul pieþei de ciment.

Reporter: Vã mulþumesc!
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"Lucrãrile de construcþie efective nu acoperã capacitatea existentã
la nivelul pieþei de ciment", a declarat Ruxandra Bãndilã.

"Investiþiile în infrastructurã
au scãzut simþitor în prima
parte a anului (-25% în pri-
mele patru luni 2014 versus
perioada similarã din 2013,
conform INS)".


